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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága üléséről 
 
Az ülés  

 időpontja: 2019. augusztus 26. 

helye: Csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltsége 

ülésterme 

(6769 Pusztaszer, Kossuth u. 45.) 

minősítése: nyilvános 

jellege: rendes 

sorszáma: 2019/6 

 
Jelen vannak: 
 Sági Mihály elnök 

Kovács Andrásné tag 

Máté Gábor polgármester 

dr. Jaksa Tibor aljegyző 

Tóth Mónika jegyzőkönyv-vezető 

Hiányzik: 

- igazoltan: Kósáné Buknicz Mária tag 

- igazolatlanul: - 

 
Sági Mihály elnök: Megállapítom, hogy a három fős tagságból jelen van kettő fő, 
határozatképesek vagyunk, ezennel a bizottsági ülést megkezdjük. Köszöntöm a polgármester 
urat, jegyző urat, meghívott képviselő-társamat és az egyik napirendi ponthoz Ildikót. Kérdezem, 
hogy van-e más napirendi pontra javaslat? Aki így elfogadja a napirendi pontokat, kézfelemeléssel 
jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
43/2019.(VIII.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirendi pontok elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadta az alábbi 
napirendi pontok megtárgyalását: 
 
1.) Pusztabíró Háza bérleti szerződésének felülvizsgálata 
2.) Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről szóló 1/2019.(II.28.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
3.) Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi Magyar Falu Program keretében meghirdetett 

alprogramokra pályázatok beadása 
4.) Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi Közművelődési Érdekeltségnövelő Támogatás 

pályázatban saját forrás vállalása 
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5.) Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 

6.) Rendelet-alkotás a díszpolgári cím adományozásáról szóló 2/2002.(I.31.)Kt. önkormányzati 
rendelet módosításáról 

7.) Pusztaszer Község Helyi Választási Bizottsága tagjainak és póttagjainak megválasztása 
8.) Törvényességi felhívás településképi rendelet megalkotására 
 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
1. napirendi pont: Pusztabíró Háza bérleti szerződésének felülvizsgálata 
 
Sági Mihály elnök: Kezdjük is az elsővel, ahova meghívtuk Baranyi Ildikót. Annál is inkább, mert 
ő szerdán nem tud jelen lenni a testületi ülésen, éppen ezért a bizottsági ülésen jelent meg. 
 
Máté Gábor polgármester: A lényeg az volt, hogy azért jártunk kint most a Pusztabíró házánál, 
mert volt egy bejárásunk a nyár elején és ott kölcsönösen vállalásokat tettünk, hogy bizonyos 
dolgokat, amit tudunk azt megoldjuk. A lényeg az volt, hogy megoldjuk ott az udvari vízellátást, 
viszont addig amíg a tetőre nincs valamilyen anyagi forrásunk nem tudunk olyan szinten 
foglalkozni, hogy a tényleges megoldást tudjunk tenni, illetve a kinti WC-k kialakításával 
kapcsolatban segítséget. Ezeket gyakorlatilag megoldottuk. A másik oldalról pedig az volt, hogy a 
honlapot megfelelő információval kell ellátni, illetve a vendégfogadás addig amíg nem alkalmas a 
helyzet rá, akkor azt minden képpen korlátozni kell, vagy olyan információt adni a vendégeknek, 
hogy tudják, hogy hova érkeznek. A tanya területét és környékét rendbe kell tartani, illetve az 
épületet is rendbe kell tartani. A szemetet el kellett szállítani, ami ott összegyűlt. Ez lett volna 15-
ig a feladat. Most kint voltunk a területen, én úgy látom, hogy a Pusztabíró háza pillanatnyilag nem 
alkalmas szállóvendég vendégfogadására és azt gondolom, hogy nem csak a főépület nem 
alkalmas rá, hanem a jurták sem alkalmasak. Én azt gondolom, hogy ha a gyerekek ilyen szedett-
vedett dologból bunkert építenek, körülbelül akkor vannak ilyen körülmények, de azt játékból 
csinálják. Én azt gondolom, hogy a jurták nem alkalmasak arra, bármilyen formában, hogy 
vendégfogadásra és szállóvendég fogadásra alkalmasak legyenek egy játszóházként a gyerekek 
kijönnek valamilyen egy napos programra, akkor el tudom képzelni, vagy ha sátortáborba jönnek 
és nem hoznak magukkal sátrat, akkor alkalmas arra, hogy a matracot felfújják és hálózsákba 
aludjanak. Azt a helyzetet, hogy jurtában alszunk azt ez a jelenlegi kiépítés nem szolgálja. Én elég 
ambivalens vagyok a működéssel kapcsolatosa. Ildikó mondta, hogy a továbbiakban nem is áll 
szándékukban mert a jurták le lesznek bontva. Én azt gondolom, hogy az épület állagának védelme 
érdekében egy dolgot minden képpen meg kellene tenni, nem tudom találunk-e rá megfelelő 
szakembert, aki ezt megcsinálja, mert mostanában ez a legfőbb kérdés. Aki számlaképes és 
megfelelő időben el is végzi, hogy a tetőnek a kisebb hajlásszögű részét vissza kell bontani a 
héjjalást legalábbis, a cserépléceket is és aláfóliázva a tetőt valamilyen módon a csapódó víz ellen 
leszigetelnénk. Ez nyilván nem várható el Ildikóéktól ezt minden képpen valamilyen formában az 
épület védelme érdekében meg kell tenni. Úgy tűnik, hogy ezek az extrém csapadékos időszakok 
már azért föladják a leckét ennek a szerkezetnek és ezt nekünk le kell tudni védeni előbb vagy 
utóbb. Nem tudom, hogy állnak a számlás dolgok, a különböző fogyasztó mérőknek a lejelentését 
az önkormányzat kezdeményezte és el is intéztük. Ez az Ildikó kívánsága szerint tud haladni. A 
későbbiekben a számlák átadásra kerülnek. 
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Addig nem számlázunk, születtek mínuszos számlák 
pontosan a lejelentésből adódóan viszont a túlfizetés továbbra is globálisan jelentkezik. Az a 
legnagyobb probléma, hogy az összes túlfizetés, ami az önkormányzatnak van, nem tudják 
elkülöníteni külön alkotóházra, külön erre, külön arra. Fogyasztási helyenként nem különítik el. 
Ezek akkor kerülnek majd elszámolásra amikor az éves elszámoló számla megjelenik. 
Mindenesetre mi mindaddig amíg el nem érjük az általunk eddig kifizetett köbmétert, addig amíg a 
fogyasztási érő el nem éri addig nem fogunk felétek számlázni. Mi így állapodtunk meg a 
kolleganőmmel, de valójában mi attól ugyanúgy kapjuk a pluszos számlákat. Nekünk ugyanúgy 
fizetni kell, mert nem veszik figyelembe a túlfizetés állománynál azt, hogy éppen erre vagy arra 
vagy mire számítja be. Ez majd az éves elszámoló számlánál fog jelentkezni jövőre. Az a 
legnagyobb probléma, hogy az alkotóházra, amit mi kifizettünk többlet köbmétereket azt ő nem 
tudja az alkotóházra figyelembe venni, vissza mínuszozni, mert van egy túlfizetés állomány, ami 
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több fogyasztási helyen jelentkezik és ezt ő összevontan kezeli. Ő nem fogyasztási helyenként 
kezeli a túlfizetéseket. 
 
Máté Gábor polgármester: Akkor Ildikóék felé gyakorlatilag ez valamilyen módon, ha nem is a 
szolgáltató részéről, mi saját részről megoldjuk. Köszönöm, ha ezt így számon tudjátok tartani. 
 
Sági Mihály elnök: Kérdezni szeretném, hogy az utolsó ülésünkön amikor szó volt a Pusztabíró 
házról akkor fölmerült az, hogy tartozása van. Ez rendeződött-e már? 
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Én most az aktuális hátralékos kimutatást odaadtam 
Ildikónak, úgy, hogy fogják rendezni én biztos vagyok benne. Két nagyobb összeg érkezett be, 
meg most a legutolsó számlának az összege, de van még elmaradás. 
 
Baranyi Ildikó: Mivel arra vártam, hogy lesz elszámoló számla. 
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Igen, de én ezt már nem tudom visszahelyesbíteni. 
 
Baranyi Ildikó: Ez most nekem új információ volt, ezt én nem tudtam. 
 
Kovács Andrásné tag: Én úgy gondolom, hogy ameddig Heni tudja kordában tartani ezt a részét, 
addig szerintem hagyjuk rá, mert ő tudja a legjobban figyelni, hogy az áram vagy a gázfogyasztás 
mikor éri el azt a szintet, hogy túl lesz azon az óraálláson már amikor fizetnie kell. 
 
Sági Mihály elnök: Most akkor térjünk rá ténylegesen az első napirendi pont témájára. 
 
Baranyi Ildikó: A Pusztabíró házával kapcsolatban, amikor volt a legutóbbi ülés és beszélgetés 
akkor utána mi az általunk meghatározottakat megcsináltuk és személyes bejárást kértem a 
polgármester úrtól, amiről készítettük is azt a jegyzőkönyvet. Az általunk javítható dolgokat 
megcsináltuk a szemét elszállítástól kezdve, amiről beszéltünk én azt hiszem azokat megtettük. 
Utána június 21-én jött egy nagy esővel az első beázás, amit azonnal jelentettem is az 
önkormányzatnak a polgármester úr felé, fotókkal, emailben. Vártuk azt, akkor megpróbáltuk az 
első után kijavítottuk, aztán jött a következő, onnantól kezdve nem mertünk hozzányúlni az 
egészhez, mert amíg a tető nincs rendbe hozva, addig nem lehet azzal mit tenni. Szállásadás 
gyakorlatilag nem is folyt a házban. Amikor ki tudtam adni a házat azt vagy annak adtam ki, akik 
már voltak ott és előzetes tájékoztatás alapján elfogadták és így megtekintett állapotban 
elfogadták, hogy ott szállnak meg, két ilyen eset volt igazából a háznál. A többieknél a jurtát 
fogadták el, fürdőszoba használattal, illetve volt egy tábor, a Napsugaras Ház, akik előzetes 
megtekintés után, bejárás után jöttek ki és fogadták el és használták a házat és az udvart és a 
jurtákat. Mindegyik esetben ugyanez volt. Másik esetben amikor gyerekekkel jöttek ki egy napos 
táborra, szintén előzetes megtekintés után. Gyakorlatilag ennyi volt az egész nyári szezonunk. 
Ebből én bevételt nagyon nem tudtam generálni, örülök, ha ezeket az összegeket ki tudom fizetni 
az eddig befolyt összegből, mert nekem többlet költségem jelentkezett a beázások után, a 
takarításból. A kinti vendégek is használták a WC-t és ki kellett takarítani pont azt a részt, sérültek 
a benti részek, a bútorzatok és ezekkel voltunk elfoglalva. Igazából az idei év ennyi volt. Ami talán 
nekem jó hír, hogy augusztus első hetében kaptuk meg a LEADER pályázatunknak a támogatási 
okiratát, amit június 13-án már kiállítottak. Ebben vannak olyan területek, ez ugyanúgy a ház 
külső területének, környezetének hasznosítását érinti. Ebbe beletartozik a Gábor által tervezett 
közösségi alkotótér, ami kültéri és fedett lenne, átmenetileg fedett terület, beletartozik a gémeskút 
felújítása és a fürdővályú, beletartozik egy komposzt WC és kinti tusoló kialakítása. Ezen kívül 
olyan eszközök, amik a táborozás minden képpen a helynek a használatára teszik alkalmassá a 
helyet. Ebbe beletartozik az a program a mesetáborozás, és a mesével kapcsolatos programok, 
jelmezek és ennek a foglalkozása. Ennek a projektünknek a vége elvileg december 31. addig be is 
kellene a projektet fejezni. Én már ajánlatot kértem a Grósz Sanyitól, a famunkákra ő is tudna 
ajánlatot tenni. Ez egy 5 000 000 forintos pályázat volt és egy 70% intenzitású történet. Minden 
képpen mi úgy tudjuk bevállalni ezt a pályázatot, akkor is fogunk neki, ha azért a ház is egy olyan 
állapotú lesz, hogy tudjuk hasznosítani, hogy mint egy kiszolgáló hely. Mondtam, hogy elsősorban 
nem szálláshelyként szeretnénk a házat hasznosítani, hanem program helyszíneként. Olyan 
emberek jöttek ide, akik programot szerveztek ide, akár legyen ez egy tanfolyam, akár legyen ez 
egy tábor, egy alkotó hely, minden képpen ilyen helyszíneknek szeretnénk biztosítani. Ezt a 
szálláshely szolgáltatást azért hagytam még fönt a szallas.hu-n, de úgy, hogy teljesen 
foglalhatatlan a ház, hogy egyáltalán, aki rákeres az lásson róla valami tájékoztatást. A Facebook 
oldalon is föl van rakva, hogy most felújítás miatt zárva tart. Minden csatorna, ami nekem 
rendelkezésemre áll ott jeleztem, hogy vendégfogadással nem foglalkozik. Ennyit tudok 
hozzátenni. Nem tudom, van-e még esetleg kérdés ezzel kapcsolatosan? 
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Kovács Andrásné tag: Én csak pontosítani szeretném, jól értettem, hogy itt van a támogatási 
okirat? 
 
Baranyi Ildikó: Igen. 
 
Kovács Andrásné tag: Nyertes pályázat és az előbb vázolt dolgokra akkor az önerő 
hozzápakolásával lehet megvalósítani? 
 
Baranyi Ildikó: Igen, így van. 
 
Kovács Andrásné tag: Én is voltam a nyár elején ott az egyik rokonunknál és el kell mondtam, 
tényleg borzasztóan nézett ki az Alkotóház környéke. Én mondjuk belül nem voltam, de az nem 
volt alkalmas vendégfogadásra. Most, mint hallom a belsejét, hogy leszakadt a mennyezet, ez 
nagyon sajnálatos. 
 
Máté Gábor polgármester: Annyit ehhez, hogy csak az előtereknél szakadt le a szobákban nincs 
probléma, a belépő rész, a kamra rész. Nem olyan katasztrofális a helyzet, de minden képpen meg 
kell oldani ott. A cserépre, ha valami viharos szél ráfújja a vizet, erre szakembert kell találni. 
 
Kovács Andrásné tag: Én úgy gondolom, hogy azért az elvárás lehet önök felé, hogy ha már 
egyszer leszakadt az a mennyezet ott, ha nem az önök feladata, mert én is látom, hogy nem az 
önök feladata az állagmegóvás, de ezzel együtt, ha elsőre nem hallják meg az önkormányzatnál, 
akkor másodszorra is bejönni, hogy ne romoljon tovább. Azért ez úgy gondolom elvárható. 
 
Baranyi Ildikó: Én fotókkal, azonnal jeleztem. 
 
Máté Gábor polgármester: Persze, biztosítást is fizetett, már a biztosító. 
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen. Nem is lett elmondva, most lett csak így a közbeszólással 
elmondva, hogy a biztosító fizetett 35 000 forintot. 
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Nincs még róla semmink, még bizonylatot sem 
kaptunk, éppen ma intéztem ezt velük. 
 
Nagy Emese képviselő: Én most hogyha engem kérdezel, nem lennél bérlője ennek a háznak és 
nem lennék szállásfoglalója. Annyi probléma van ezzel a házzal, hogy ha én lennék Ildikó már nem 
is bérelném, de szállást sem szeretnék foglalni benne. Ez nem 100 000 forint, ami ezt megoldja, de 
a szallas.hu-ról le kell venni minden képpen. 
 
Sági Mihály elnök: Többször foglalkoztunk már ezzel a Pusztabíró házával. Ki a hibás, ki nem, az 
önkormányzat, a bérlő. Ez vita kérdés most az utóbbi három alkalommal, hogy kinek mi volna a 
feladata. A szerződés 3. pontjában az van, hogy a bérlő köteles a jó gazda gondosságával a 
bérleményeket használni. Ezt már kivitattuk a múltkor is, hogy mit jelent a jó gazda, sokat is meg 
keveset is. Az Ildikóval folytattam egy magán beszélgetést a múltkor és akkor is mondtam neki, 
hogy ha egy szállást ki akarunk adni akkor én kiviszem két helyre Pusztaszeren, nézzük meg hogy 
néz ki az a szállás, ha én szállásnak akarom használni és csak akkor próbálkozzak szállásnak 
kiadni. Ildikó azt mondta ismeri, nem akar kimenni megnézni. Ha azt a két szállást, amit én 
fölajánlottam a Németh tanyát, meg a Papp Tibi tanyát, hogy nézzük körbe, akkor ott sok minden 
másképp néz ki. Ott a jó gazda gondossága látszik. Én jelen állás szerint jegyző úrtól kérdezem, 
hogy ha a bizottság úgy dönt, ketten vagyunk, dönthetünk külön-külön is, nem biztos, hogy 
egyhangú lesz a bizottság döntése. Ildikótól a mai beszélgetés alapján kiderült, hogy 
szállásfoglalás tulajdonképpen már nincs az idénre, éppen ezért, ha nem is értünk vele egyet 
testületi ülés elé ha azzal a javaslattal megy a bizottság hogy kezdeményezzük a bérleti szerződés 
felbontását az önkormányzat és a bérlő között akkor ennek mik a jogi következményei, vagy ez 
olyan hosszú, hogy erre itt most nem lehet válaszolni. 
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Én azért nem tudok erre válaszolni, mert ez az egész szerződés csak 
erre a LEADER pályázatra volt alkalmassá téve. Ezt az egy dolgot szem előtt tartva született meg. 
Most elhangzott, hogy talán van valami rész eredmény ezen a vonalon is. 
 
Baranyi Ildikó: Nyertes pályázat van és ott egy felelősségvállalás és a bérleti szerződés 
fenntartása a pályázat végéig. 
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dr. Jaksa Tibor aljegyző: 2024-ig szól ez a dolog, nem tudom, hogy ez ott mennyire szól bele. 
 
Baranyi Ildikó: Ez azt jelenti, hogy a pályázatot gyakorlatilag kidobhatjuk a kukába. 
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Ilyen helyzetbe akarunk-e hozni benneteket vagy nem, nem tudom. Ez 
egy határozott időre kötött szerződés, elvileg külön ki is van benne kötve, hogy rendes 
felmondással ez nem kerül megszüntetésre, de nyilván, ha itt olyan problémákat lát a bérbeadó, 
hogy az a továbbiakban ez a szerződés nem tartható fenn, akkor akár közös megegyezéssel 
bármikor megszüntethető egy ilyen szerződés, de akár egy rendkívüli felmondásnak is helye lehet. 
Ez mennyire lehetetleníti el a bérlőt, pályázati dolgok megvalósításában ezt én nem tudom 
megmondani. 
 
Baranyi Ildikó: Teljesen. 
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: A 70%-os támogatási intenzitásnál a 30% az 
önkormányzaté? 
 
Baranyi Ildikó: Nem. Az a Bergendóc Szociális Szövetkezeté. 
 
Sági Mihály elnök: Ettől függetlenül elmondom a véleményemet, elkészül kívülről valami szép 
valami, ami azért csak arra épülne, hogy ott ha valakik jönnek akkor megszálljanak. Az épület az 
én véleményem szerint sem az idén sem pedig jövőre a mostani anyagiakat ismerve az 
önkormányzatnál, nem lesz úgy helyre téve, hogy az alkalmas legyen rá. Annak az épületnek most 
olyan a tetőszerkezete, hogy ha most beázott akkor a fóliázástól ugyanúgy be fog ázni. Érdemes-e 
oda kívülre beruházni 5 000 000 forintot, ha az épületet meg nem tudjuk felújítani, mert nincs rá 
senkinek pénze. Én most felteszem a kérdést a bizottsági tagtársamnak, hogy kezdeményezzük-e a 
képviselő-testület felé a bérleti szerződés felmondását? 
 
Kovács Andrásné tag: Én ezt így kategorikusan nem tudom kimondani. Én nagyon nehezen 
mondanék le az 5 000 000 forintos beruházásról, ami kívülről történne. Ellenben én amondó 
vagyok, hogy meg kellene keresni azt a forrást, ami elég lehet ahhoz, hogy a tető normális 
állapotba kerüljön. Én úgy emlékszem, hogy valamelyik évben már egyszer 1 000 000 forint el volt 
különítve erre a célra. Én úgy gondolom, hogy lehet, hogy most is azt kellene csinálni. Úgy 
gondolom, hogy ez az önkormányzatnak a feladata lenne, hogy olyan legyen az épület, hogy 
legalább ne ázzon be. 
 
Máté Gábor polgármester: Itt ellent kell mondjak Misinek, mert a fóliázással egy tűoltó munkát 
el lehet végezni, nem egy végleges megoldás, de a fóliázás megoldja, hogy ez a jellegű, ami most 
pillanatnyilag van megfékeződjön. A végleges megoldás nem ez lenne nyilván, de egy viszonylag 
kezelhető összeggel szerintem valamilyen szinten az állag megóvását tudná szolgálni. Ehhez 
nekem az a gondom, hogy a külső tereknek a gondozása sem elég szép. Ott azóta nem volt 
lekaszálva a terület mióta mi lekaszáltuk, össze sem lett szedve a széna, kérdeztük, hogy 
összeszedjük-e a szénát vagy se, mert ott egy szénaboglyát milyen jó lenne tenni. A szénaboglya 
nem lett fölépítve a széna továbbra is ott maradt. Utána elég nehéz újra lekaszálni azt a területet. 
Én a külső területeken is a gondosságot hiányolom, ennél nagyobb odafigyelést is lehetne tenni 
azokon a helyeken, ahol van teendő. Ha találunk szakembert, akkor szerintem egy 200 000 
forintos összegből ez a gyors segítség megvalósulhat. Pillanatnyilag más megoldás erre nincs. 
Számolva azzal, hogy a főépület résznél semmilyen probléma nem jelentkezik csak ennél a kis 
lejtésű tetőnél én azt gondolom, hogyha sikerül megfelelő embert találni, aki erre képes, hogy ezt 
megcsinálja, akkor ezt meg kell lépnünk minden képpen. Függetlenül attól, hogy marad szerződés 
vagy nem marad szerződés. Ennyi a véleményem erről. 
 
Sági Mihály elnök: Tisztelt jelenlévők! Most a tetőre kihegyeztük ezt a dolgot, de ha tényleg kész 
lesz a tető és nem esik le a mennyezet a bejárati ajtó küszöb része kirúgható. Azért mondtam én 
az előbb a költségeket, és ebben egyetértünk, hogy ez egy tűzoltó munka. Ott a nyílászáró 
szerkezetek az ajtó, az ablak ezek nem oldhatók meg 200 000 forintból. Tovább menve a mai 
kornak nem megfelelő fürdőszoba, nem oldható meg 200 000 forintból. Lehet egy nagyon szép 
külső, lehet egy nagyon szép 5 00 000 forintért odaépíteni, ami tudjuk, hogy a mostani valós 
értéke, mert a pénzek nagy része elcsorog máshová nem lesz több 2 000 000 forintnál, amit oda 
anyagot beépítenek. Ezzel nem oldottuk meg az épület sorsát. Én is azt mondom, hogy ez a 
bérlőtől el nem várható. Pillanatnyilag én úgy érzem, hogy az összeg, amit egyszer elhatároltunk 
5 000 000 forint három évvel ezelőtt, nem lenne már elég. 
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Baranyi Ildikó: Nem szálláshelyként szeretném üzemeltetni, továbbra is kijelentem. Program 
helyszínként szeretném üzemeltetni. Olyan programokat szeretnék oda tervezni amikor a külső tér 
van elsődlegesen használva. Megállapodtunk abban, hogy meddig van az a rész, amit nekünk 
karban kell tartani. Nekünk az eszközrendszerünk is csak arra alkalmas a kaputól meg a ház 
környékét ameddig elér a zsinór ott tudjuk a füvet lenyírni. Mi nem tudjuk azt lenyírni azt a nagy 
területet. Azt beszéltük, hogy két kaszálás belefér, úgyhogy szeretném is kérni, ha lehet, hogy 
akkor ezen a héten azt a második kaszálást megejteni, mert tényleg az utolsó program amire 
kérték a házat az most hétvégén lesz. Ők pont azt a területet fogják használni, ami most 
kaszálatlan. Ha lehet ennyit hadd kérjek. Én nagyon sok energiát és időt és önkéntes munkát 
fektettem abba bele, hogy ezt a házat híreljem, hogy hírét vigyem Pusztaszernek és Pusztaszer 
történetét is be tudja mutatni, mert ez erre nagyon jó alkalom volt. Én nagyon sokat kijártam 
minden táborba önkéntesen mesélni, a ház történetét minden egyes alkalommal szintén önkéntes 
munkával. Akármikor volt a Héthalom túra, minden egyes alkalommal kinyitottam a házat és 
rendelkezésre bocsátottam. Ez nem egy üzleti vállalkozásként kell felfogni. Ez a hely nekem fontos, 
ezt a helyet tartom értékesnek. Arra szeretném kérni itt a kedves testületet, hogy ezt is 
méltányolják és értékeljék amikor úgy gondolják, mert nem kis munka volt ezt a pályázatot sem 
összehozni. Nagyon örülnék neki, tényleg az önkormányzat már régóta fontosnak érzi ezt a helyet 
és ne a bérlőktől várja el, hogy megtegyen mindent, mert a bérlő az egy adott körülmények között 
tud bármit is tenni. Ezek a körülmények elfogadhatatlanok már egy bérlő számára is. Nem 
szeretném semmi képpen felbontani és továbbra is szeretném és célom, hogy azokat a 
lehetőségeket, amik egyáltalán a rendelkezésünkre állnak közösen ezeket közösen együtt közös 
célért tegyük meg hiszen biztos, hogy hasznát venné az önkormányzat is. A háznak az értéke a 
környezete. Ennek megfelelően volt a pályázatba is betervezve, hogy ezt a környezetet tudjam 
kihasználni. Ennyit szerettem volna csak mondani. 
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen. Van-e még valakinek hozzászólása? Mivel nem egyezik az 
álláspontunk a bizottsági taggal, ezért csak tárgyalásra javasoljuk. Aki ezzel egyetért, kérem, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
44/2019.(VIII.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Pusztabíró Háza bérleti szerződésének felülvizsgálata 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Pusztabíró Háza 
bérleti szerződésének felülvizsgálatát a Képviselő-testületnek tárgyalásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
2. napirendi pont: Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről 
szóló 1/2019.(II.28.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont, a költségvetés módosítása. 
 
Kovács Andrásné tag: Mindig el szoktam mondani, hogy az előző negyedévnek a tényleges 
kiadásait és bevételeit tartalmazza. Ehhez olyan sok hozzáfűzni valónk nem nagyon lehet. Egyetlen 
dolog, ami nekem megütötte a szememet, hogy helyi iparűzési adóból az előirányzat csak 
16 000 000 volt és ezzel szemben 32 916 000. 
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Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Nem annyi lesz. Azért ilyen, mert ilyenkor az 
értékvesztéssel módosítani kell. Amíg ebbe benne van félévkor, Pali nekem mindig ad egy 
adózárást és az adózárás abba van benne olyan kötelezettség vállalás, ami valójában nem az idei, 
hanem már a következő évnek lesz az elvárt bevétele, de ennek ellenére bele kell tennünk. Ez 
technikai dolog, hogy ez 32 000 000 lett. 
 
Sági Mihály elnök: Várhatóan most módosul az adótörvény, 2019-től már nem kell 
tartalékalapokat feltölteni. Ennek alapján ezek a dolgok majd visszább állnak a valós adatokra. 
 
Kovács Andrásné tag: Azon kívül, ami pozitív látom, hogy az előző évi maradvány igénybevétele 
szinte változatlan. Azt jó látni. Köszönöm szépen. 
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm. A bizottság elfogadásra javasolja. Aki ezzel egyetért, kérem, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
45/2019.(VIII.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről szóló 1/2019.(II.28.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a községi 
Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről szóló 1/2019.(II.28.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló rendelet-tervezetet a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
3. napirendi pont: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi Magyar Falu Program 
keretében meghirdetett alprogramokra pályázatok beadása 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont, Magyar Falu program keretében kiírt alprogramokra 
pályázat beadása. 
 
Máté Gábor polgármester: Megint a nyakunkba öntötték a pályázatokat, ez nem lett volna baj, 
csak olyan határidőket szabtak meg, a pályázat megnyitása is különböző időpontokban ilyen egy-
másfél hetes távlatba. Szeptember 12-ig ebből az öt pályázatból mindet be kell adnunk. Ezek 
között van olyan, amelyik engedélyköteles. Ez még a tavaszi egyeztetésünk alapján jöttek azok a 
legfontosabb dolgok, amik egyébként a térségben különböző megállapodások alapján történtek 
felosztásra. Nem értek egyet ezzel a megoldással, folyamatosan ellene voltam ennek, de egyelőre 
hagytam, hogy tapasztaljuk ki az első évet. Lesz még több éve ennek a magyar falu programnak. 
Szerintem most mi nem jó irányba megyünk, de amit ki lehet hozni belőle azt most ki kell 
hoznunk. Ilyen alapon önkormányzati tulajdonú utak felújítására rendelkezésünkre áll 7 800 000 
forint. Ezt a Dózsa György utca az orvosi rendelőtől a templomig a stabilizálására használnánk. 
Bármilyen aszfaltozás nem férne bele ebbe az összegbe. Tervezővel egyeztetve a zúzott betonnak 
a felhasználásával és a rendelkezésünkre álló anyagok felhasználásával az útnak a stabilizálása 
megtörténhet ebből az összegből. Folyamatban van ennek már a tervezése, ez nem 
engedélyköteles. A kistelepülések járda építésének és felújításának anyagtámogatása, itt 
2 500 000 forintot pályázhatunk. Azt beszéltük a munka megbeszélésen, hogy itt a Kossuth utca és 
az Ady Endre utca között a piacnak a megközelítését tennénk pormentessé megfelelő burkolattal. 
Ez viszont mivel közúthoz csatlakozik ez engedélyköteles. Ez az a pályázat, amit 30-ra be kell 
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adnunk. Polgármesteri hivatal felújítása, az előző pályázat terve alapján a hivatal 
akadálymentesítését oldanánk meg olyan formában, erre egyébként 2 500 000 forint áll 
rendelkezésre, ebből a folyosón lévő második ablak tennénk egy akadálymentes ajtót és itt egy 
rámpát, amivel meg lehet közelíteni a területet. A Kossuth utcáról egy bevezető utat és 
szeretnénk, ha autó parkolónak megfelelő burkolást tudnánk előállítani. Ezen kívül az irattárnak az 
ablakát cserélnénk ki, egy fix teljesen nyitott ablakra, azért, mert van egy pályázatunk, amit a 
LEADER-be megnyertünk külterületi wifi elérési pontnak ezt a területet szemeltük ki és egy része 
egy elektronikus faliújság, ahol ebbe az ablakba raknánk egy monitort. Óvoda udvar a következő. 
Elsőre kiestünk a lehetőségből, úgy hirdették meg a pályázatot, azok a társulások, ahol bármelyik 
társulási tag 5 000 főnél nagyobb azok nem pályázhatnak. Itt 3 200 000 forint a keret. Ezt én 
szóvá tettem az országgyűlési képviselő felé, meg egyéb más helyeken is. Átírták a pályázati 
kiírást és kivették ezt a dolgot belőle, ha a település 5 000 alatti akkor pályázhat. Itt még mindig 
vannak kérdések, hogy akkor ki pályázhat. A következő eszközfeljesztés belterületi közterületek 
karbantartására. Itt megint nem fogunk tudni traktorhoz jutni. Mivel 3 000 000 forint keretünk 
van, számolva azzal, hogy a közmunkásokat is elég rendesen kezdik visszafogni és ezért árkoknak 
a karbantartására ezért egy rézsű vágó szerkezetet szeretnénk venni. A legolcsóbb, amit találtam 
az 3 800 000 forint. Ez lett volna a magyar falu program története. December 1-jére meg kell 
történni az elbírálásoknak. 
 
Kovács Andrásné tag: Nagyon remélem, hogy ha nem is mind, de valamennyi megvalósul belőle. 
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasoljuk. Aki ezzel egyetért, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
46/2019.(VIII.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi Magyar Falu Program keretében meghirdetett 

alprogramokra pályázatok beadása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága Pusztaszer Községi 
Önkormányzatnak a 2019. évi Magyar Falu Program keretében meghirdetett alprogramokra 
pályázatok beadását a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
4. napirendi pont: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi Közművelődési 
Érdekeltségnövelő Támogatás pályázatban saját forrás vállalása 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont. 
 
Máté Gábor polgármester: Megjelent egy Belügyminisztériumi pályázat, ezekre a közösségi terek 
érdekeltségnövelő támogatására. Minimum 100 000 plafont nem adtak, viszont a kiírásba összesen 
van 300 000 000 forint az egész országra. 40%-a ennek az összegnek 1000 fő alatti települések 
pályázatára van. a maradék 180 000 000 az amire mi is rámozdulhatunk. Közművelődést szolgáló 
tereknek karbantartására, eszközfejlesztésére lehet pályázni. Mi azt gondoltuk, hogy ebből a 
keretből vennénk egy projektort, mert az önkormányzati projektor már eléggé rossz állapotban 
van. a szociban azokat a tereket, amiket a leggyakrabban használunk azokat kifestenénk. 10% 
önerőt kell produkálni és így jutottunk arra, hogy legyen ez az összeg 150 000 forint. 
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Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasolj a bizottság a napirendi pontot. Aki ezzel egyetért, kérem, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
47/2019.(VIII.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi Közművelődési Érdekeltségnövelő Támogatás 

pályázatban saját forrás vállalása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága Pusztaszer Községi 
Önkormányzatnak a 2019. évi Közművelődési Érdekeltségnövelő Támogatás pályázatban saját 
forrás vállalását a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
5. napirendi pont: Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Sági Mihály elnök: Ötödik napirendi pontunk, rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról szóló 
önkormányzati rendelet módosításáról. Olvastuk, ez a beiskolázási segélyről szól tulajdonképpen. 
 
Kovács Andrásné tag: Tavaly is volt ilyen támogatás, alacsonyabb volt az összege, de aki 
megfelel ezeknek a kritériumoknak. 
 
Máté Gábor polgármester: A tavalyihoz képest 1 800 000 forinttal több pénzt kaptunk erre a 
célra. Ebből a települési támogatásra a tavalyihoz képest 1 150 000 forinttal kevesebbet 
használunk fel valószínűleg. Ez a két többlet, ami megjelenik ebben a rendszerben ez adja azt, 
hogy gyakorlatilag megduplázódik az a keret ami tavaly erre rendelkezésre állt. Ha ezt nem 
használjuk föl akkor év végén vissza kell fizetni. 
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasoljuk. Aki ezzel egyetért, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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48/2019.(VIII.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a helyi szociális 
ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet a 
Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
6. napirendi pont: Rendelet-alkotás a díszpolgári cím adományozásáról szóló 
2/2002.(I.31.)Kt. önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont, rendelet-alkotás a díszpolgári cím 
adományozásáról. 2019-ben ez a képviselő-testület fölfüggesztette az egyéb anomáliák miatt ezt a 
rendeletet. Ebbe így belecsöppent a díszpolgári címnek egy bizonyos része is, és én azt kértem, 
hogy mivel mi függesztettük föl, ne hagyjunk már hátra, hozzuk végleges formájába. A saját 
halottá nyilvánításról szóló rendeletet pedig hatályon kívül is helyeztük és abban maradtunk, hogy 
így is hagyjuk. Nekem volt egy javaslatom, én azt kérem, hogy a díszpolgári cím 1. §-nál tettem 
egy olyan javaslatot, mivel már két alkalommal is belefutottunk egy olyan csőbe, hogy nem tudtuk 
megmagyarázni, hogy miért nem kapja meg a díszpolgári címet, én próbáltam egy javaslatot tenni, 
itt az 1 §-hoz én odatettem egy mondatot, hogy a díszpolgári címre javasolt személy 
életvitelszerűen a településen él vagy dolgozik. Gábor azt mondta, hogy akkor ezen az alapon nem 
kaphatta volna meg Varga Béla, Iván Tóni bácsi. Nem így van, a második fele úgy szól, hogy vagy 
dolgozik. 
 
Kovács Andrásné tag: Itt a ragozás nem jó. 
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Annyival helyre tehető, hogy él(t). 
 
Máté Gábor polgármester: Értem ezt a dolgot, de előfordulhat az, hogy lehet olyan ember, aki 
olyan komoly dolgokat tett Pusztaszerért, de nem lakott Pusztaszeren soha akkor azt valahogy úgy 
finomítsuk, akkor az legyen, hogy dolgozik vagy dolgozott. 
 
Sági Mihály elnök: Még van egy javaslatom, azt, hogy a falunap alkalmával azt vegyük ki belőle. 
A bizottság a módosítással elfogadásra javasolja. Aki ezzel egyetért, kérem, kézfelemeléssel 
jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
49/2019.(VIII.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Rendelet-alkotás a díszpolgári cím adományozásáról szóló 2/2002.(I.31.)Kt. önkormányzati 

rendelet módosításáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a díszpolgári cím 
adományozásáról szóló 2/2002.(I.31.)Kt. önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-
tervezetet a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
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Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
7. napirendi pont: Pusztaszer Község Helyi Választási Bizottsága tagjainak és 
póttagjainak megválasztása 
 
Sági Mihály elnök: Következő a helyi választási bizottság. 
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Megint az van, hogy csak a tárgyalásra alkalmasság megállapítását 
kérném a tisztelt bizottságtól. Szeptember 1-jei határidővel kell új helyi választási bizottságot 
megválasztani a közelgő önkormányzati választásra. Az eddigi személyeket, akik eddig a helyi 
választási bizottságban dolgoztak, őket kértük fel ismételten, a munkára. Annyi változás történt, 
hogy Kálmán Rozika volt korábban helyi választási bizottsági tag, Kovács Krisztián elnöksége, 
illetve Szász Gergely elnök-helyettesi tagságával együtt. Póttagok pedig Petkov Gáborné és Kálmán 
Zsuzsika. A Kálmán Rozikát más okokbók kifolyólag szavazatszámláló bizottsági taggá avanzsáltuk 
át. A Pigler Tomit kértük föl a Kálmán Rozika helyére. Tamás már dolgozott korábbi ciklusok 
alkalmával helyi választási bizottságban most elvállalta a felkérést. 
 
Sági Mihály elnök: Tárgyalásra alkalmas a napirendi pont. Aki ezzel egyetért, kérem, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
50/2019.(VIII.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Pusztaszer Község Helyi Választási Bizottsága tagjainak és póttagjainak megválasztása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága Pusztaszer Község 
Helyi Választási Bizottsága tagjainak és póttagjainak megválasztását a Képviselő-testületnek 
tárgyalásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
8. napirendi pont: Törvényességi felhívás településképi rendelet megalkotására 
 
Sági Mihály elnök: Utolsó napirendi pont. Elolvasva ezt a törvényességi felhívást én ezzel annyit 
foglalkoznék, hogy tudomásul vettem. 
 
Máté Gábor polgármester: Van erre megoldás, felkérjük a minisztert, hogy adjon erre pénzt. 
 
Sági Mihály elnök: Van benne egy olyan, szeptember 15-ig lehet 30 napot kérni, akkor kérünk 
még 30 napot aztán majd lesz vele valami. 
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Az van, hogy október 15-ig várnak valamiféle intézkedést a képviselő-
testület részéről. Ez az intézkedés az én határozati javaslatom szerint, amit még nem volt 
érkezésem kidolgozni ez lenne, hogy igen megint megtárgyalta a Tisztelt Képviselő-testület ezt a 
törvényességi felhívást és felkérjük a belügyminisztert, hogy adjon rá megint keretet.  
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HATÁROZATOK JEGYZÉKE 
 
Sorszám Tárgy Határidő 

43/2019.(VIII.26.)EB. határozat Napirendi pontok elfogadása azonnal 
44/2019.(VIII.26.)EB. határozat Pusztabíró Háza bérleti szerződésének 

felülvizsgálata 
azonnal 

45/2019.(VIII.26.)EB. határozat Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2019. 
évi költségvetéséről szóló 1/2019.(II.28.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

azonnal 

46/2019.(VIII.26.)EB. határozat Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi 
Magyar Falu Program keretében meghirdetett 
alprogramokra pályázatok beadása 

azonnal 

47/2019.(VIII.26.)EB. határozat Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi 
Közművelődési Érdekeltségnövelő Támogatás 
pályázatban saját forrás vállalása 

azonnal 

48/2019.(VIII.26.)EB. határozat Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról 
szóló 1/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 

azonnal 

49/2019.(VIII.26.)EB. határozat Rendelet-alkotás a díszpolgári cím 
adományozásáról szóló 2/2002.(I.31.)Kt. 
önkormányzati rendelet módosításáról 

azonnal 

50/2019.(VIII.26.)EB. határozat Pusztaszer Község Helyi Választási Bizottsága 
tagjainak és póttagjainak megválasztása 

azonnal 

51/2019.(VIII.26.)EB. határozat Törvényességi felhívás településképi rendelet 
megalkotására 

azonnal 

 






